
دستگیری کارمند بانکی که ۲ میلیارد ریال دزدیده بود آژیر

گروه اجتماعی: رئیس پلیس فتای تهران بزرگ از دستگیری کارمند 
بانکی خبر داد که اقدام به برداش��ت مبل��غ ۲۰۰ میلیون تومان از 
حس��اب مشتریان کرده بود. به گزارش مهر، سرهنگ محمدمهدی  
کاکوان از شناسایی و دستگیری متهم ۲ میلیارد ریالی در تهران خبر 
داد و گفت: فردی با مراجعه و دادخواهی به پلیس فتا اظهار داشت 
از حساب بانکی اش مبلغ ۲ میلیارد ریال در اواخر اسفند سال ۹۵  به 
صورت غیر جاز برداشت شده و چون پیامک حساب فوق فعال نبوده 
شاکی به صورت اتفاقی از خالی شدن حسابش مطلع شده است. وی 
افزود: بررسی های فنی و مهندسی لازم در این باره انجام و مشخص 
شد این برداشت به ش��یوه اسکیمر )کپی برداری از کارت بانکی( با 
دسترسی به حساب مشتری صورت گرفته و  سپس برداشت کننده 

اقدام به خرید طلا  و س��که کرده اس��ت. رئیس پلیس فتای تهران 
ادامه داد: با شناسایی محل طلافروشی، اکیپی از افسران پلیس فتا 
به محل خرید متهم اعزام شدند و پس از مشاهده فیلم صحنه خرید 
و با اس��تخراج ادله  لازم و بررس��ی های اطلاعاتی از طریق حراست 
بانک مربوط، متهم )کارمند بانک( شناسایی شد. پس از هماهنگی 
با دادسرای جرائم رایانه ای، متهم دستگیر و به پلیس فتا انتقال داده 
شد. این مقام انتظامی گفت: در بررسی از متهم، تعداد کثیری کارت 
ملی، گواهینامه و همچنین چندین فقره کارت عابربانک متعلق به 
مشتریان بانک کشف و تحویل مرجع قضایی شد و پس از تحقیقات 
لازم متهم با صدور  قرار، بازداش��ت شد. سرهنگ کاکوان فعالسازی 
پیام��ک بانکی را ضروری خواند و در هش��دار به ش��هروندان گفت: 

همیش��ه سعی کنید به طور مرتب حساب های بانکی خود را چک 
کنید. ضمن آنکه کارت عابربانک یا اطلاعات مهم حساب بانکی خود 

بویژه رمز عبور را در اختیار افراد ناشناس قرار ندهید.

گروه اجتماعی: رئیس کمیسیون 
اجتماعی مجلس با تاکید بر اینکه 
همچنان پیگیر علت اجرایی نش��دن قانون تسهیل 
ازدواج از س��وی دولت هس��تیم، گف��ت: هر دقیقه 
۹ طلاق در کش��ور ثبت می ش��ود. به گزارش خانه 
ملت، س��لمان خدادادی با تاکید بر اینکه همچنان 
پیگیر اجرای قانون تس��هیل ازدواج جوانان از سوی 
دولت هستیم، افزود: با وجود تصویب قانون مذکور 
در س��ال ۸۴ اما بعد از گذش��ت ۱۲ سال همچنان 
بلاتکلیف مانده و دولت تنها از این قانون به اجرای 
چند م��اده در حوزه وام ازدواج اکتف��ا کرده این در 
حالی اس��ت که بانک ها به گونه ای در پرداخت وام 
ازدواج ب��ه زوجین تعلل می کنند که زوجین از اخذ 
آن پشیمان می شوند. وی با یادآوری پیگیری مکرر 
کمیسیون اجتماعی مجلس در رابطه با علت عدم 
اجرای قانون تس��هیل ازدواج جوانان از سوی دولت 
در س��ال گذشته، ادامه داد: از آنجا که پیگیری این 
قانون در مجالس گذشته و دولت ها مغفول مانده بود 
بنابراین به دلیل اهمی��ت موضوع ازدواج جوانان در 
کشور بر آن شدیم علت عدم اجرای قانون یادشده را 
از دولت جویا شویم که در این راستا در سال گذشته 
نامه نگاری های��ی را ب��ا رئیس جمه��ور و همچنین 
جلساتی را با حضور مسؤولان بانک ها و دولت برگزار 

کردیم. این نماینده م��ردم در مجلس دهم با بیان 
اینکه امروز شاهد افزایش طلاق، افزایش سن ازدواج 
و کاهش طول س��ال های زندگی هستیم، افزود: در 
گذش��ته فاصله ازدواج و طلاق ۵ تا ۷ س��ال بود اما 
متاسفانه اکنون این فاصله به ۳ تا ۵ سال رسیده که 
جای بسی نگرانی است. خدادادی از وجود بیش  از 
۲/۷میلیون نفر زن سرپرست خانوار در کشور خبر 
داد و با هش��دار نسبت به اینکه هر دقیقه ۹ طلاق 
 در کشور ثبت می ش��ود، گفت: متاسفانه در تهران 
۵۰ درصد ازدواج ها منجر به طلاق می ش��ود، البته 

طی یک سال گذش��ته در برخی استان ها با توقف 
رشد طلاق روبه رو بودیم که جای خوشحالی دارد.

تدوین بسته مددکاری در طلاق ■
علاوه بر این معاون اجتماعی سازمان بهزیستی 
کش��ور هم از تدوین نهایی بس��ته مددکاری در 
طلاق خبر داد و گفت: کلینیک های مددکاری در 
ای��ن زمینه با ما همکاری خواهند کرد. حبیب الله 
مسعودی فرید در مراسم گرامیداشت روز مددکار 
که در مح��ل مجتمع تلاش برگزار ش��د، گفت: 
شعاری که امسال برای روز مددکار انتخاب کردیم 

»مددکار اجتماعی و مدارای اجتماعی« است اما 
شعار فدراسیون جهانی مددکاری »توسعه جوامع 
و پایداری محیطی« است. وی در ادامه با بیان آنکه 
رشته مددکاری مانند سایر رشته ها در طول زمان 
تغییر می کند تا براساس نیاز جامعه به روزرسانی 
شود، افزود: در حال حاضر انجمن علمی مددکاری، 
انجمن مددکاری و پیشگام بهزیستی در این عرصه 
فعالیت خوبی دارند و نشانگر آن است که قدرت 
چانه زنی در عرصه مددکاری در حال افزایش است. 
معاون اجتماعی س��ازمان بهزیستی عنوان کرد: 
توس��عه و حمایت از کارکرد مددکاران اجتماعی 
که در قالب ط��رح نم��اد در آموزش وپرورش در 
6 اس��تان به صورت پایلوت اجرا می شود یکی از 
این سیاست هاس��ت. همچنی��ن در حال تدوین 
نهایی مددکاری در طلاق هستیم و کلینیک های 
م��ددکاری در کنار م��ا هس��تند. وی در ادامه از 
حمایت بهزیستی از توسعه مراکز بخش غیردولتی 
در فعالیت های مددکاری خبر داد و گفت: در حال 
حاضر کلینیک های مربوط به کودکان شبه خانواده 
و زن سرپرست خانوار از جمله کلینیک هایی است 
که در حوزه پیش��گیری و توانمندسازی شرایطی 
را دارد که می توانیم بس��یاری از خدمات را به این 

مراکز غیردولتی برون سپاری کنیم.

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس اعلام کردگزارش۲

هر دقیقه ۹ طلاق در کشور 

اجتماعي 0 4

وزیر آموزش وپرورش مطرح کرد
اجباری شدن ارائه پرونده بهداشتی 

دانش آموزان
وزیر آموزش وپرورش از برنامه 
این وزارتخان��ه برای اجباری 
ش��دن ارائه پرونده بهداشتی 
دانش آموزان در زمان ثبت نام 
خب��ر داد. به گزارش ایس��نا، 
فخرالدین دانش آشتیانی در حاشیه آغاز مرحله 
دوم طرح وارنیش فلورایدتراپی که صبح دیروز 
با حضور وزیر بهداش��ت در مدرس��ه حضرت 
مهدی)عج( منطقه ۱۱ برگزار شد، گفت: طی 
این ۲ سال بیش از 6/۵ میلیون دانش آموز تحت 
پوشش قرار داده شده اند و همکاری خوبی بین 
وزارت بهداش��ت و آموزش وپرورش برقرار شده 
اس��ت. امیدواریم این طرح گسترش پیدا کند 
که تع��داد دندان های پوس��یده دانش آموزان 
به یک ع��دد برس��د. وی افزود: از مس��ؤولان 
آموزش وپ��رورش می خواهی��م در زمینه ارائه 
آموزش های پیشگیری از پوسیدگی دندان به 
دانش آموزان کمک کنند. اولیا نیز دقت کافی 
را در نوع تغذیه کودکان خود داشته باشند. اگر 
بتوانیم پیشگیری را گسترده تر کنیم، هزینه های 
درم��ان بش��دت کاهش پی��دا می کن��د. وزیر 
آموزش وپرورش از برنام��ه این وزارتخانه برای 
گسترش برنامه وارنیش  فلورایدتراپی خبر داد 
و گفت: امیدواریم بتوانیم ارائه پرونده بهداشتی 
دانش آموزان را جزو ضوابط ثبت نامی قرار دهیم.

معاون دانشگاه فرهنگیان عنوان کرد
کارورزی در مدارس از مهر 96

مع��اون دانش��گاه فرهنگیان با تش��ریح روند 
برگزاری دوره مهارت آموزی پذیرفته ش��دگان در 
آزمون استخدامی سال ۹۵ وزارت آموزش وپرورش 
گف��ت: برگزاری این دوره نس��بت به س��ال قبل 
تفاوت هایی دارد. نعمت الله موس��ی پور در پاسخ 
به این پرس��ش که دوره آم��وزش مهارت آموزی 
ویژه پذیرفته شدگان در آزمون استخدامی وزارت 
آموزش وپ��رورش از چه زمانی آغاز می ش��ود؟ به 
تسنیم اظهار کرد: هنوز از سوی آموزش وپرورش 
در رابط��ه با اعلام نتایج نهایی پذیرفته ش��دگان 
موضوعی به دانش��گاه فرهنگیان منعکس نشده 
است اما گفته اند تا نیمه اردیبهشت نتایج نهایی 
پذیرفته شدگان به دانشگاه اعلام خواهد شد و ما 
براساس آن برنامه ها را تنظیم کرده ایم. وی افزود: 
طبق توافقی که با آموزش وپرورش انجام داده ایم 
قرار شد حداکثر تا ۱۳ اردیبهشت نتایج نهایی به 
دانشگاه فرهنگیان اعلام شود. امسال در روش 
برگزاری دوره مهارت آم��وزی تغییراتی ایجاد 
شده است و اجرای دوره نسبت به سال گذشته 
تفاوت دارد چون نتایج زمانی اعلام می شود که 
مدارس فعال نیستند و بخش عمده ای از دوره 
مهارت آموزی افراد باید در مدرسه طی شود. به 
گفته موس��ی  پور پودمان مهارت آموزی از مهر 

۹6 ارائه می شود.

اعتکاف 30 هزار دانش آموز

اس��لامی  انجمن ه��ای  اتحادی��ه  دبی��رکل 
دانش آموزان گفت: همزمان با سالروز میلاد حضرت 
عل��ی)ع( و آغاز ایام البیض در ماه رجب، حدود ۳۰ 
ه��زار دانش آموز دختر و پس��ر در بی��ش از ۲۰۰ 
مسجد سراسر کش��ور معتکف شده اند و استقبال 
امس��ال نس��بت به س��ال گذش��ته با افزایش ۱۰ 
درصدی همراه بوده است. به گزارش »وطن امروز« 
حامدعلامتی، دبیرکل اتحادیه انجمن های اسلامی 
دانش آموزان در حاش��یه بازدید از مراسم اعتکاف 
دانش آموزان، اظهار کرد: اعتکاف دانش آموزی یکی 
از بهترین بسترهای تربیت معنوی و معرفتی برای 
آینده س��ازان بوده و اتحادیه انجمن های اس��لامی 
دانش آموزان، همه ساله در ایام البیض برگزاری این 
مراس��م روح افزا و انسان ساز را در دستور کار دارد. 
علامتی با بیان اینکه برنامه های اعتکاف این تشکل 
دانش آم��وزی به فراخور نیاز و ب��ا در نظر گرفتن 
ظرفیت ه��ای ذهنی، روحی و جس��می نوجوانان 
تدارک دیده ش��ده اس��ت، یادآور ش��د: جلسات 
تلاوت قرآن کریم، تش��کیل حلقه ه��ای معرفت، 
س��خنرانی های مذهبی و اخلاقی با حضور اساتید 
و طلاب، پاسخگویی به شبهات دینی دانش آموزان، 
برپایی نمازهای جماعت و انجام اعمال ام داوود، اهم 
برنامه های اعتکاف دانش آموزی را تشکیل می دهد. 
وی گفت: همزمان با سالروز میلاد حضرت علی)ع( 
و آغ��از ایام البیض در ماه رجب، ح��دود ۳۰ هزار 
دانش آموز دختر و پس��ر در بیش از ۲۰۰ مسجد 

سراسر کشور معتکف شده اند.

معاون آگاهی پلیس فرودگاه ها خبر داد
کشف کالا و ارز قاچاق 

در فرودگاه امام خمینی)ره(

معاون آگاهی پلیس فرودگاه های کشور از 
کش��ف کالا و ارز قاچاق به ارزش ۲ میلیارد و 
۲۰۰ میلیون ریال در فرودگاه بین المللی امام 
خمینی)ره( خبر داد. به گزارش مهر، سرهنگ 
سیدمحمدعلی هاشمی با اشاره به کشف کالا 
و ارز قاچ��اق ب��ه ارزش تقریب��ی ۲ میلیارد و 
۲۰۰ میلیون ریال در فرودگاه بین المللی امام 
خمینی)ره( اظهار کرد: کارکنان گیت بازرسی 
پلیس این ف��رودگاه در ۲ مرحله از بازرس��ی 
مس��افران موفق به کشف این کالا و ارز قاچاق 
شدند. وی افزود: کارکنان پلیس فرودگاه امام 
خمینی)ره( هنگام بررس��ی و کنترل مسافران 
ورودی از کش��ور امارات )دوبی( به ش��خصی 
درب��اره حم��ل کالای قاچاق مظنون ش��ده و 
 پس از بازرسی وسایل همراه این مسافر تعداد 
۹۱ دس��تگاه گوش��ی تلفن همراه »آی فون« 
ب��ه ارزش تقریبی یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
ریال که به طرز ماهرانه ای در داخل بسته های 
شکلات جاسازی شده بود، کشف کردند. معاون 
آگاهی پلیس فرودگاه های کشور ادامه داد: در 
یک مورد دیگر کارکنان گیت بازرس��ی پلیس 
هنگام بررسی و کنترل مسافران ورودی از مبدأ 
دوبی، به مسافر دیگری مظنون شدند که پس از 
بازرسی بدنی این شخص مبلغ ۲6 هزار و ۱۰۰ 
دلار اس��ترالیا، معادل ۷۰۴ میلیون ریال که به 
طرز ماهرانه ای در جیب کت وی جاسازی شده 
بود، کشف شد. وی در پایان گفت: پرونده هایی 
درباره کالاهای مکشوفه تش��کیل و به همراه 
متهمان جهت س��یر مراح��ل قانونی تحویل 

مراجع قضایی شد.

  به مناسبت میلاد با سعادت امام اول شیعیان 
حضرت علی)ع( »باغ نظر« با حضور خانواده های 
معظم شهدا، شهروندان و مدیریت شهری منطقه 
یک به عنوان صدونودویکمین بوس��تان محلی 

شمال تهران به طور رسمی بازگشایی شد.
  مهرش��اد الله ویردی، معاون امور اجتماعی و 
فرهنگی شهرداری منطقه 6 با اشاره به اینکه 
6 مسجد در قلب پایتخت پذیرای معتفکان در 
روزهای ایام البیض خواهند بود، گفت: مسجد 
جلیلی، مسجد کوی دانشگاه، مسجد حضرت 
ابوالفضل، مسجد ثارالله، مسجد ریحان و مسجد 
موسی بن الجعفر علیه السلام میزبان معتکفان 

خواهند بود.
  علیرضا مرآتی، معاون حمل ونقل و ترافیک 
منطق��ه ۱۹ از احداث کندرو در ضلع ش��مال 
بزرگ��راه آزادگان )ش��رق به غ��رب( به منظور 

ساماندهی تردد خودروها خبر داد.
  جشنواره تفریحي، ورزشي و فرهنگي »ورزش، 
تفریح، تندرستي؛ همه جا براي همه« به صورت 
همزمان در مناطق بیس��ت ودوگانه ش��هرداري 
تهران به صورت پهنه بندي در پایتخت شروع و 
منطق��ه ۲ با جاگیري در پهنه ش��مال غرب و با 
مشارکت مناطق ۲، ۵، ۹، ۲۱، ۲۲ فعالیت خود را 

در محل بوستان جوانمردان آغاز کرد.
  حجت الاسلام عبدالحسین مسلمی، معاون 
 ام��ور اجتماعی و فرهنگی ش��هرداری منطقه

 ۲۰ از اختصاص ۲۰ میلیارد ریال برای بهسازی 
مدارس در سال ۹۵ خبر داد.

  ۳۰ اردیبهشت ماه آخرین فرصت برای ارسال 
آثار به چهارمین دوسالانه جشنواره و همایش 
ملی ارتقای کیفیت محصولات و فعالیت های 

فرهنگی است.
  نصرالله آبادیان، ش��هردار منطقه ۱۱ تهران 
گفت: هزار چناری که چندی پیش در خیابان 
حضرت ولیعصر)عج( از میدان راه آهن تا خیابان 
انقلاب کاشته ش��ده بود، حال و هوای بهاری 

گرفته  و سبز شده اند.
  عباس بابازاده، ش��هردار منطقه ۱۰ با اشاره 
به بازگش��ایی تقاطع خیابان قصرالدشت امام 
خمین��ی)ره( گفت: با توجه ب��ه پیگیری های 
صورت گرفته از س��وی ش��هرداری منطقه و 
س��ازمان حمل ونقل و ترافی��ک و با همکاری 
پلیس راه��ور منطق��ه، تقاط��ع خیابان های 
قصرالدشت و خیابان امام خمینی)ره( که از بدو 
احداث این معبر مس��دود شده بود، به منظور 
تس��هیل در تردد خودروها در مسیر شمال به 

جنوب بازگشایی شد.
  نشس��ت صداقت رس��انه ای و شورای شهر 
چهارم با حضور احمد حکیمی پور عضو شورای 
ش��هر تهران، زهره آش��تیانی دبی��ر کارگروه 
رسانه امور زنان ریاس��ت جمهوری و غلامرضا 
کریمی استاد دانشگاه در فرهنگسرای رسانه و 

شبکه های اجتماعی برگزار شد.
  مراس��م اعت��کاف با حضور جم��ع کثیری از 
شهروندان بویژه جوانان و نوجوانان در ۲۸ مسجد 

و مکان مذهبی شمال تهران در حال اجراست.

نیمکت

گروه اجتماعی: به رغم صرف اعتبارات 
و مناب��ع آبی قابل توج��ه به منظور 
احی��ای دریاچ��ه ارومی��ه ارتفاع آب 
نسبت به سال گذشته کاهش یافته 
تا این پرس��ش را پیش بکشد که آیا 
همانگونه که عیسی کلانتری گفت 
وعده روحان��ی درباره احیای دریاچه 
ارومیه در انتخابات خارج از صلاحیت 

وی بود؟
به گ��زارش تس��نیم، نزدیک به 
۴ س��ال از وع��ده انتخاباتی حس��ن 
روحانی مبنی بر عزم جدی بر احیای 
دریاچه ارومیه و به دنبال آن تشکیل 
کارگروه ملی نجات دریاچه ارومیه در 
نخستین مصوبه هیات دولت یازدهم 
می گ��ذرد اما در حال��ی که طی این 
مدت، اعتب��ارات داخلی و خارجی و 
همچنین منابع آبی قابل توجهی به 
منظور احیای این دریاچه اختصاص 
داده شده، وضعیت نامطلوب دریاچه 

چند ماهی اس��ت دولت را از ادامه راه ناامید کرده 
به طوری  که تاخیر دولت در تخصیص اعتبار سال 
۹۵، سبب شد زمزمه های توقف احیای دریاچه برای 
نخس��تین بار به گوش برسد و این پرسش را پیش 
بکشد که آیا طبق اظهارات عیسی کلانتری، وعده 
روحان��ی درباره احیای دریاچه ارومیه در انتخابات، 

خارج از صلاحیتش بود؟
آبان ماه س��ال گذشته، عیس��ی کلانتری دبیر 
کارگروه اصل ۱۳۸ در دولت یازدهم و مجری ستاد 
احیای دریاچه ارومیه، با بیان اینکه نمی توان دریاچه 
را با آما رهای درآمد دولت احیا کرد، گفته بود: این 
پروژه برنامه به هم پیوسته ای است که اگر روند کار 
قطع شود، امکان ادامه مجدد وجود ندارد. متأسفانه 
با وجود گذشت 6 ماه از سال، غیر  از بودجه آب های 
مرزی، بودجه ای به دریاچه اختصاص داده نش��ده 
است. با قطع منابع نمی توان روند کار را ادامه داد و 
اگر سازمان برنامه در آینده هم مثل این 6 ماه اخیر 
عمل کند، امکان احیای دریاچه وجود ندارد. دیگر 
نمی توانیم مثل چوپان دروغگو باشیم و واقعیت را 
نگوییم. امروز برنامه احیای دریاچه ارومیه دقیقا به 
دلیل نبود اعتبارات تعطیل است و اگر این روند را 
سازمان برنامه بودجه ادامه دهد نباید انتظار نداشته 

باشیم مردم پیشقراول احیای آن باشند.
ام��ا هر چه که ب��ود، از ۱۱۲۰ میلی��ارد تومان 
س��همی که از ماده ۱۰ و ۱۲ برای احیای دریاچه 
ارومی��ه در س��ال ۹۵ در نظ��ر گرفته ش��ده بود، 
اختصاص ۳۰۰ میلی��ارد توم��ان در هیات دولت 
تصویب شد که س��رانجام در روزهای پایانی سال 
تحقق یافت. اعتباری که هر چند با تاخیر، به صورت 

۲۷۰ میلی��ارد تومان اس��ناد 
خزانه و ۳۰ میلیارد تومان نقد 
در اختیار دستگاه های اجرایی 
برای اجرای پروژه های دریاچه 

ارومیه قرار گرفت.
ای��ن در حال��ی اس��ت که 
انتقادات برخ��ی متخصصان و 
نمایندگان مجلس نس��بت به 
ناکارآمدی روند احیای دریاچه 

ارومی��ه ای��ن روزها به اوج خود رس��یده اس��ت. چه 
منتقدانی که احی��ای دریاچه را غیرممکن می دانند 
و چه آنها که برنامه ه��ای دولت یازدهم برای احیای 
دریاچه ارومیه را مورد قبول نمی دانند بر این باورند که 
منابع مالی هنگفت و همچنین حجم قابل توجهی از 
آب کشور، آن هم در بحران شدید آب، بی آنکه دردی 

از دریاچه ارومیه دوا شود به هدر می رود.
نادر قاضی پور، نماینده مردم ارومیه در مجلس 
می گوید: در تاریخ ۱۹ فروردین سال جاری، ارتفاع 
آب دریاچه ۷ سانتیمتر نسبت به ۱۹ فروردین ۹۵  
پایین آمده است. وی با اشاره به اظهارات اخیر گری 
لوییس، هماهنگ کننده مقیم سازمان ملل متحد، 
مبنی بر افزایش ارتفاع آب دریاچه ارومیه نس��بت 
به بازدید قبلی خود یادآور ش��د: ایشان آخرین بار، 
از دریاچه در اواخر تابستان سال ۹۱ بازدید کردند. 
طبیعتا ارتفاع آب در مرداد و شهریور ماه را نمی توان 
با فروردین س��نجید. قاضی پور ادامه می دهد: بارها 
تاکی��د کردیم وضعیت دریاچ��ه ارومیه اضطراری 
است و نیازمند راه حل های کوتاه مدت هست تا طی 
چند س��ال، بتوانیم دریاچه را در مقیاسی کوچک 

احیا کنی��م اما بلندمدت ترین 
راهکاره��ا را انتخ��اب کردند. 
منطق��ه  در  آنک��ه  به ج��ای 
مش��غول ش��وند در دانشگاه 
صنعتی شریف مستفر شدند 
و هزینه های سفر، اضافه کار، 
ماموریت و هزینه های هنگفت 
دیگری را ص��رف برنامه هایی 
کردن��د که هی��چ ارتباطی به 
احیای دریاچه ارومیه ندارد. سخنگوی کمیسیون 
ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت بر اجرای اصل 
۴۴ مجلس با بیان اینکه پلمب کردن هزار حلقه چاه، 
جز آوارگی کش��اورزان حاصلی دیگر در برنداشته، 
می گوید: عنوان ستاد مرگ آذربایجان غربی بیشتر 
از ستاد احیای دریاچه ارومیه برازنده اقداماتی است 
که طی سال های گذشته شاهد بودیم. متاسفانه به 
لطف دولت تدبیر و امید و عملکرد آقای چیت چیان 
و خانم ابتکار، دریاچه ارومیه نه تنها احیا نشده بلکه 
به محلی برای ریختن فاضلاب و پساب شهرک های 
صنعتی تبدیل شده که بدون آنکه تصفیه شود به 
دریاچه ریخته می شود. این فاضلاب ها و پساب ها 
در حالت عادی تنها لایروبی ش��ده و بدون زدودن 
سایر آلودگی ها تحت عنوان فاضلاب تصفیه شده 
وارد دریاچه می ش��وند. اما هن��گام بارندگی حتی 
همین لایروبی هم انجام نش��ده و فاضلابی کاملا 
آلوده به دریاچه ریخته می ش��ود. از عدم توفیق در 
احیای دریاچه ارومی��ه به رغم صرف منابع مالی و 
آبی ش��اید بتوان گذشت اما ورود فاضلاب و پساب 
تصفیه نش��ده به این دریاچه، قابل چشم پوشی به 

نظر نمی رسد. ادعایی تلخ و ناگوار که 
ظاهرا از حقیقت به دور نیست.

حتی هادی بهادری، نماینده مردم 
ارومیه در مجلس ش��ورای اس��لامی و 
مدیر سابق دفتر استانی ستاد احیا در 
آذربایجان غرب��ی که با اعلام رضایت از 
عملکرد س��تاد احیای دریاچه ارومیه، 
بر تثبیت وضعی��ت این دریاچه تاکید 
ک��رده و تنها علت کند ش��دن اجرای 
عملیات لازم برای احی��ای دریاچه را 
تخصیص دیرهنگام بودجه می داند هم 
ضمن تایی��د ورود فاضلاب به دریاچه 
ارومی��ه می افزاید: امروزه اس��تفاده از 
پساب تصفیه شده به عنوان منابع آب 
در جهان متداول اس��ت. انتقال پساب 
تصفیه شده از تصفیه خانه ها هم جزو 
پروژه ه��ای مربوط به احی��ای دریاچه 
ارومیه بود اما اینکه در زمان  بارندگی، 
فاض��لاب خام و تصفیه نش��ده هم  با 
فاضلاب تصفیه ش��ده آمیخه ش��ده و 
به دریاچه موارد می ش��ود جزو برنامه نیست و باید با 
افزایش ظرفیت تصفیه خانه ها از آن جلوگیری شود. 
حسین کوهس��تانی، عضو هیات علمی گروه توسعه 
روس��تایی دانشگاه تبریز و عضو ستاد احیای دریاچه 
ارومیه در آذربایجان ش��رفی نی��ز کاهش ارتفاع آب 
دریاچه ارومیه نسبت به سال قبل را محصول تبخیر 
زیاد آب و تاخیر در پرداخت اعتباراتی که بخش عمده 
آن به صورت اسناد خزانه است و به دلیل تاریخ وصول 
خاص، سبب بی انگیزگی پیمانکاران می شود عنوان 
کرده و می گوید: ۱۷ فروردین ۹6 ارتفاع آب دریاچه 
 ارومیه به طور میانگین نس��بت به س��ال ۹۵ حدود

 ۴ س��انتیمتر پایین آم��ده با این وج��ود، همچنان 
نش��انه هایی از احیا وج��ود دارد. از طرفی با توجه به 
بارندگی های پیش رو، آب شدن برف ها و رهاسازی آب 
در حدود ۴۰۰ متر مکعب از آب س��دها بابت حقابه 
که تا ۱۵ فروردین به دریاچه ارومیه وارد خواهد شد 

امیدواریم این کاهش ۴ سانتیمتری جبران شود.
گفتنی است، حس��ن روحانی خردادماه سال 
۹۲ در ورزش��گاه ش��هید آهن دوس��ت ارومیه با 
اس��تقبال پرش��ور ۸ هزار نفری مردم این شهر با 
شعار »دریاچه ارومیه احیا باید گردد« روبه رو شد 
و گفت: دولت آینده، دولت ش��عور است نه شعار. 
دریاچ��ه ارومیه را احیا خواهی��م کرد و نخواهیم 
گذاشت خشک شود. شما گفته بودید دریاچه را با 
اشک چشم تان پر می کنید، من به فدای چشمان 
همه مردم آذربایجان بدانید که من به ش��ما قول 
می دهم اگر بار مسؤولیت اجرایی بر دوش من قرار 
گرفت در نخس��تین روز دولت، دریاچه ارومیه در 

دستور کار خواهد بود.

ارتفاع آب دریاچه ارومیه نسبت به سال گذشته کاهش یافته است

کشتی به گل نشسته دولت در دریاچه ارومیه!
ورود فاضلاب تصفیه نشده به دریاچه

پلیس

به رغ�م صرف اعتب�ارات ب�ه منظور 
احی�ای دریاچ�ه ارومیه ارتف�اع آب 
نسبت به س�ال گذشته کاهش یافته 
تا این پرس�ش را پیش بکشد که آیا 
همانگونه که عیس�ی کلانتری گفت 
وعده روحانی درباره احیای دریاچه در 

انتخابات خارج از صلاحیت وی بود؟
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کوتاه و گویا


